



Accellab is looking for a **Veterinary Pathologist** to join our team (hybrid position)

If you want to join an SME and a dynamic team, this position is for you!

Accellab is a preclinical contract research organization dedicated to medical devices, biotechnology and the pharmaceutical industries. The mission of Accellab is to be a one-stop contract research center, providing customers with all the services needed to conduct product safety and efficacy studies.

These services include study design, sophisticated imaging technology, blood assays, histomorphometry, histopathology, and report production for regulatory submissions. Fully AAALAC and CCAC certified, Accellab strives to meet the highest expectations of its customers.

ACCOUNTABILITY

Responsible for delivering high-quality pathological evaluations, including gross and histological correlations, to support preclinical safety and efficacy studies within a regulated environment. Ensure the scientific integrity, accuracy, and timely completion of all pathology data and reports, while maintaining documentation in alignment with GLP expectations and ALCOA principles. Work in close collaboration with study directors and operational teams to guide study design and preparation. Participate in client discussions, ensure client satisfaction and contribute to regulatory submissions for sponsor programs. Support the continuous improvement of pathology workflows, SOPs, and quality systems across the organization.

MAJOR ELEMENTS OF RESPONSIBILITIES

- Perform macroscopic and microscopic tissue evaluation and interpretation of assigned studies.
- Assist with necropsy supervision and may conduct necropsies, including gross pathology interpretation, sample collection and fixation;
- Assist in tissue samples trimming for histological preparation;
- Document pathology findings adequately;
- Write comprehensive report narratives detailing all test article effects. As needed, work with study directors to ensure data is accurately integrated into study reports;
- Ensure that all work performed is in accordance with the requirements of the study protocol, SOPs and in full compliance with Good Laboratory Practice (GLP);
- Ensure good communication with study directors and other departments to support study activities;
- Write and review Standard Operating Procedures (SOPs) as needed;
- Interact with clients to assure satisfaction;
- Perform any other reasonable tasks that may be required.

WORKING ENVIRONMENT

- Work in an office environment and in a laboratory environment;
- Spend several hours per day at a microscope as well as in front of a computer;
- Considerable sensory attention is required on a regular basis;
- Potential exposure to chemical and/or biological hazards;
- Work schedule requires flexibility as per job requirements;
- Position may require occasional domestic travel.

KNOWLEDGE/SKILLS

- **Education:** Doctoral degree (D.V.M./V.M.D.) from an accredited veterinary school, or acceptable international equivalent in veterinary medicine.
- **Experience:** Prior pathology experience post-D.V.M. preferred; working knowledge of clinical pathology is preferred.
- An equivalent combination of education and experience may be accepted as a satisfactory substitute for the specific education and experience listed above.
- **Certification/Licensure:** Working toward being eligible to sit for the American College of Veterinary Pathologists (A.C.V.P.) or European College of Veterinary Pathologists (E.C.V.P.) certification exam;



- **Other:** Demonstrated success in technical proficiency, scientific creativity, collaboration with others and independent thought. Computer literacy in word processing, spreadsheet and database software. Strong oral and written communication skills in English is required. French is a definite asset.

What we have to offer:

Flexible and hybrid hours after the probation period
Work/life balance
Personal/sick leave
Group insurance plan (medical, dental, disability, travel, etc.)
Paid leave
Employee assistance program
Telemedicine
An Accellab contribution to your RRSP
Company events

Please send your Curriculum Vitae to **Isabelle.larose@accellab.com**.

Accellab est à la recherche d'un **Pathologiste vétérinaire** pour joindre notre équipe (poste hybride)

Vous désirez vous joindre à une PME et une équipe dynamique ce poste est pour vous!

Accellab est une organisation de recherche préclinique à contrat dédié aux dispositifs médicaux, aux biotechnologies et à l'industrie pharmaceutique. La mission d'Accellab est d'être un centre de recherche à

contrat clé en main, fournissant aux clients tous les services nécessaires pour mener des études de sécurité et d'efficacité des produits.

Ces services comprennent la conception d'études, une technologie d'imagerie sophistiquée, des analyses sanguines, l'histomorphométrie, l'histopathologie et la production de rapports pour soumission réglementaire. Certifié AAALAC et CCAC, Accellab s'efforce de répondre aux attentes les plus élevées de ses clients.

RESPONSABILITÉS

Responsable de la réalisation d'évaluations pathologiques de haute qualité, y compris les corrélations macroscopiques et histologiques, afin de soutenir les études précliniques de sécurité et d'efficacité dans un environnement réglementé. Garantir l'intégrité scientifique, l'exactitude et l'achèvement en temps voulu de toutes les données et rapports pathologiques, tout en maintenant la documentation conformément aux attentes du BPL et aux principes ALCOA. Travailler en étroite collaboration avec les directeurs d'étude et les équipes opérationnelles pour guider la conception et la préparation des études. Participer aux discussions avec les clients, assurer la satisfaction client et contribuer aux soumissions réglementaires des programmes du commanditaire. Soutenir l'amélioration continue des flux de travail en pathologie, des SOP et des systèmes de qualité dans l'ensemble de l'organisation.

PRINCIPAUX ÉLÉMENTS DES RESPONSABILITÉS

- Effectuer l'évaluation et l'interprétation des tissus à l'échelle macroscopique et microscopique des études assignées.
- Assister à la supervision des nécropsies et peut réaliser des nécropsies, y compris l'interprétation de la pathologie macroscopique, la collecte et la fixation des échantillons ;
- Aider à la découpe des échantillons de tissus pour la préparation histologique ;
- Documenter adéquatement les résultats pathologiques ;
- Rédiger des rapports narratifs détaillés sur tous les effets des articles testés. Au besoin, travailler avec les directeurs d'études pour garantir que les données sont intégrées avec précision dans les rapports d'études ;
- S'assurer que tout le travail effectué est conforme aux exigences du protocole d'étude, des SOP et en pleine conformité avec les Bonnes Pratiques de Laboratoire (BPL) ;
- Assurer une bonne communication avec les directeurs d'études et les autres départements pour soutenir les activités de l'étude ;
- Rédiger et réviser les Procédures Opératoires Standard (SOP) selon les besoins ;
- Interagir avec les clients pour garantir leur satisfaction ;
- Effectuer toute autre tâche raisonnable qui pourrait être requise.

ENVIRONNEMENT DE TRAVAIL

- Travailler dans un environnement de bureau et occasionnellement dans un environnement de laboratoire ;
- Passer plusieurs heures par jour devant un microscope ainsi que devant un ordinateur ;
- Une attention sensorielle considérable est requise sur une base régulière ;
- Exposition potentielle à des risques chimiques et/ou biologiques ;
- L'horaire de travail exige de la flexibilité selon les exigences du poste ;
- Le poste peut nécessiter des déplacements intérieurs occasionnels.

CONNAISSANCES/COMPÉTENCES

- **Formation** : Doctorat (D.V.M./V.M.D.) d'une école vétérinaire accréditée, ou équivalent international acceptable en médecine vétérinaire ;
- **Expérience** : Expérience antérieure en pathologie post-D.V.M. préféré; une connaissance pratique de la pathologie clinique est préférable ;
- Une combinaison équivalente d'études et d'expérience peut être acceptée comme substitut satisfaisant à la formation et à l'expérience spécifiques énumérées ci-dessus ;



- **Certification/Permis d'exercice** : Travailler en vue d'être admissible à l'examen de certification de l'American College of Veterinary Pathologists (A.C.V.P.) ou de l'European College of Veterinary Pathologists (E.C.V.P.) ;
- **Autre** : Réussite démontrée dans les domaines de la compétence technique, de la créativité scientifique, de la collaboration avec les autres et de la pensée indépendante. Connaissance de l'informatique dans les logiciels de traitement de texte, de tableur et de base de données. De solides compétences en communication orale et écrite en anglais sont requises. Le français est un atout certain.

Ce que nous avons à offrir :

Horaires flexibles et hybride
Conciliation travail/vie personnelle
Congés personnels/maladies
Régime d'assurance collective (médicale, dentaire, invalidité, voyage, etc.)
Congés payés
Programme d'aide aux employés
Télémédecine
Une participation d'Accellab à votre REER
Évènements d'entreprise

Veuillez faire parvenir votre curriculum vitae à Isabelle.larose@accellab.com.